(一)期刊論文

- 1. Ma, Y. C., Jiang, J. L., & Lin, Y. C. (2023). The Outcome-Present State Test Model of Clinical Reasoning to Promote Critical Thinking in Psychiatric Nursing Practice among Nursing Students: A Mixed Research Study. Healthcare (Basel, Switzerland), 11(4), 545. https://doi.org/10.3390/healthcare11040545
- 2. Jiang, J. L., Chen, S. Y., Tsai, S. T., Ma, Y. C., & Wang, J. H. (2023). Long-Term Effects of Subthalamic Stimulation on Motor Symptoms and Quality of Life in Patients with Parkinson's Disease. Healthcare (Basel, Switzerland), 11(6), 920. https://doi.org/10.3390/healthcare11060920
- 3. Chiang, Y. H., Ma, Y. C., Lin, Y. C., Jiang, J. L., Wu, M. H., & Chiang, K. C. (2022). The Relationship between Depressive Symptoms, Rumination, and Suicide Ideation in Patients with Depression. International journal of environmental research and public health, 19(21), 14492. https://doi.org/10.3390/ijerph192114492
- 4. 馬玉琴、張幸齡、曾玉玲、吳美惠 (2022)。社區失智症家屬支持團體照護經驗之質性研究。中華團體心理治療,28(2),14-28。

https://www.airitilibrary.com/Publication/alDetailedMesh?DocID=a0000143-202206-202209010013-202209010013-14-28

- 5. 馬玉琴、林玉娟 (2018)・鏡頭之下-從社群媒體談護理倫理・志為護理,17(3),31-33.
- 6. 馬玉琴、林玉娟 (2017)· 多元教學, 提升團隊合作力·志為護理, 16 (3), 34-35.
- 7...Ma, Yang, Tseng & Wu. (2016).Predictors of Work Stress among Psychiatric Nursing Staff in Rural and Urban Settings in Taiwan. *International Journal of Studies in Nursing*, *1*(1), 70-78.
- 8..Ma, Beckstead, Lo, & Yang. (2016). Auditory Hallucinatory Beliefs in Patients with Schizophrenia: Association of Auditory Hallucinations With Social Interactions, Characteristics and Emotional Behaviors Over 3 Months. *Archives of Psychiatric Nursing*, 30(3), 363-369. (SCI)
- 9..Jianga, Fua, Wang, & Ma. (2016). Validity and reliability of swallowing screening tools used by nurses for dysphagia: A systematic review. *Tzu Chi Medical Journal*, 28(2), 41-48.
- 10. 馬玉琴 (2012)·小小簡單的快樂·志為護理,11(3),49-50.
- 11. 吳美惠、秦毛漁、馬玉琴 (2011)·社區志工對老年憂鬱症知識、態度相關性研究·中台學報,22(3),11-22.
- 12. 馬玉琴、林淑蓉、胡惟恆、熊秉荃(2005)·The Coping Process of Patients with Schizophrenia—Searching for a Place of Acceptance·*慈濟醫學雜誌*,17(4),247—257。
- 13. 馬玉琴 (2002)·症狀管理概念於精神分裂病的運用·中華民國精神衛生護理學會會刊,40,1-2.

(二)研討會論文

- 1.YU-CHIN MA(2020,9 月)· A Mixed-Method Study to Explore the Effects of Support Groups on Dementia Caregivers · Taiwan International Nursing Conference Endorsed by ICN · Taipei \circ
- 2.YU-CHIN MA (2018 , 6 月) · The Lived Experience in men with Depression disorder during Hospitalization · The 7^{th} Global Congress for Qualitative Health Research · Seoul, Republic of Korea \circ
- 3.YU-CHIN MA (2017,11 月)·探討生活適應團體於及急性期住院精神病患的介入成效·第四屆兩岸四地護理高峰論壇暨學術研討會·台北:台灣
- 4.YU-CHIN MA (2017 , 3 月) \cdot The Mediating Effect of Stigma Perception on Psychotic Symptoms and Quality of Life for the Patients with Schizophrenia \cdot 20th East Asian Forum of Nursing Scholars(EAFONS) \cdot Hong Kong \circ
- 5.YU-CHIN MA (2016, 2月) · The relationship between insight and quality of life of patients with community

- schizophrenia · 19th East Asian Forum of Nursing Scholars (EAFONS) · Chiba, Republic of Japan.
- 6. YU-CHIN MA(2015,2月)· The Relationship between Insight and Dignity to Quality of Life for Patients with Schizophrenia in a Psychiatric Rehabilitation inpatient Service·第三屆曼谷慢性病預防及管理研習會·Bangkok, Republic of Thailand。
- 7. YU-CHIN MA (2014, 10 月)· Using a Focus Group Interview to Explore Nursing Students with Service-Learning Experience· 第二屆北京首都國際護理學大會研討會海報發表·北京: 中國
- 8.YU-CHIN MA(2013,2月) Predictors of nursing work stress among psychiatric nursing staffs in rural and urban setting in Taiwan \cdot 16th East Asian Forum of Nursing Scholars(EAFONS) Bangkok, Republic of Thailand。
- 9. YU-CHIN MA(2011, 10 $\mbox{\ensuremath{\beta}}$). Nursing students experiences of first clinical skills laboratories learning: A qualitative exploration. The 8th International Nursing Conference (INC). Seoul, Republic of Korea.
- 10.YU-CHIN MA($2011 \cdot 2$ 月) · A qualitative study of the motherhood of chronic patients with schizophrenia · 14th East Asian Forum of Nursing Scholars(EAFONS) · Seoul, Republic of Korea °
- 11.馬玉琴、孫宜孜(2010,7月)·提升護生自我覺察及溝通技巧之策略-以諮商理論與技術課程為例·於花蓮慈濟醫院主辦,臨床護理教育與教學策略國際研討會·花蓮:花蓮慈濟醫院。
- 12.馬玉琴(2009,9月)·精神分裂症病患自我因應症狀的經驗·於花蓮慈濟大學主辦,第十四屆師生論文暨研究成果發表會·花蓮:慈濟大學。
- 13.馬玉琴、孫宜孜(2008,2月)·護理教學品質之研究-以精神科護理學為例·於中華民國精神衛生護理學會 主辦,第四次護理研究論文發表會海報發表·南投:草屯療養院。
- 14.馬玉琴、孫宜孜、陸秀芳(2007,9月)·情緒管理課程對提升護理學系學生情緒智慧之成效研究·The 23rd Annual Nursing Research Conference, p. 267.台中:中國醫藥大學.
- 15.馬玉琴(2007,1月)·精神分裂病患者症狀覺察之歷程·於中華民國精神衛生護理學會主辦,第三次護理研究論文發表會海報發表·台北:台北市立聯合醫院松德院區。
- 16.馬玉琴(2006,9月)·某大學護理學系學生就讀動機與專業承諾相關性探討·於台灣護理學會主辦,第二十二次論文發表會海報發表暨兩岸學術交流海報發表·台南:國立成功大學醫學院。
- 17.馬玉琴(2004)·精神分裂症患者疾病因應歷程—尋找容身之處·於台灣護理學會主辦,第二十次護理研究 論文發表會海報發表·台北:世貿中心。